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Slovo starosty 
Vážení občané, 
      do konce roku 2023 zbývá posledních pár dnů, které bývají zpravidla naplněny radostným 
očekáváním, užíváním volných dnů, oslavami spojenými s příchodem nového roku a občas i 
ohlédnutím, popřípadě zhodnocením toho, co se nám v minulém roce povedlo a kde to mohlo 
být lepší.  
      O činnosti obecního úřadu jste byli pravidelně informováni na stránkách Zpravodaje, a tak 
bych se vrátil jen ke stavebním akcím, které probíhaly v podzimních měsících. Největší 
investicí byla oprava cesty k fotbalovému hřišti spojená s vybudováním odvodňovacích prvků 
a parkoviště u fotbalového hřiště. Práce realizovala společnost IDS z Valašského Meziříčí, která 
ve výběrovém řízení nabídla nejnižší cenu. Menší, ale viditelnou stavební akcí byla oprava obou 
podest u smuteční síně na hřbitově. V centru obce jste mohli zaznamenat stavební ruch spojený 
s výstavbou přechodu pro chodce u Kříže. Nový přechod musí odpovídat příslušným normám 
a požadavkům správce komunikace, proto bylo nutné doplnit nové prvky veřejného osvětlení a 
stavebně upravit jak stávající chodník tak i komunikaci II. třídy.  Jak už jsem zmiňoval 
v minulém čísle Zpravodaje, na výstavbu chodníku máme zažádáno o dotaci u Státního fondu 
dopravní infrastruktury, bohužel rozhodnutí o rozdělení dotací bylo odloženo na únor.                      
      U stejného fondu měla naše Obec zažádáno i o příspěvek na cyklostezku do Polic a tady 
jsme k mé velké radosti byli úspěšní, a nejenom my, ale také Obec Police. Ještě v lednu budeme 
soutěžit o dodavatele stavby, a tak je velká pravděpodobnost, že bychom se už příští rok měli 
podél kolejí dostat bezpečně na kole z jedné obce do druhé.  
       S kladným výsledkem byla vyhodnocena naše žádost o vybudování fotovoltaické 
elektrárny na čistírně odpadních vod. Za stávající legislativy v komunitní energetice zatím dává 
instalace na „čovce“ největší smysl. Účet za elektrickou energii tvoří jednu z největších 
nákladových položek a spotřeba elektřiny se v průběhu letních a zimních měsíců výrazně neliší. 
Proto by návratnost investice mohla být rychlejší než u domovních instalací.   
       Velkou investicí by měla být v příštím roce přeložka místní komunikace, telefonního 
kabelu a plynu mezi bytovkou a železničním přejezdem vynucená v souvislosti s vybudováním 
nových stavebních parcel na Záhumení. Stavební řízení bylo pozdrženo, ale očekávám, že 
v jarních měsících bude na tento projekt vydáno stavební povolení.   
       Už v podzimních měsících jste byli informováni o jarní distribuci nových kompostérů na 
bioodpad, pokud budete mít zájem o kompostér, kontaktujte po Novém roce buď telefonicky, 
mailem nebo osobně Obecní úřad. 
        Stávající kontejnerová „hnízda“ budou v nejbližší době rozšířena o menší kontejnery 
společnosti FRITEX, které jsou určeny pro odkládání použitých jedlých tuků a olejů. Pouze 
jedlých! Použitý olej nevylévejte do odpadů, kde ucpává kanalizační stoky, ale přelijte do PET 
lahví a uložte do FRITEX kontejneru. 
       Protože je topná sezóna v plném proudu, rád bych upozornil všechny občany, kteří 
používají kotle na tuhá paliva, aby spalovali jen to, co je do kotlů určeno a topili tak, jak se topit 
má.  
      Poslední odstavec Slova starosty bych rád využil k tomu, abych nám všem popřál krásné 
prožití vánočních svátků s těmi lidmi, které máme rádi, abychom aspoň na vánoční svátky 
zapomněli na všechno, co nás rozděluje a všem dobrým lidem přáli lásku a mír.  
     Do nového roku Vám hodně zdraví, štěstí a pohody za celý Obecní úřad přeje    
      
                                                                                                                       František Svoboda 
 
 
    



U S N E S E N Í 
6. zasedání Zastupitelstva obce Branky konaného dne 27. 11. 2023 

I. Zastupitelstvo obce schvaluje: 
6/1 Návrhovou komisi: Pavla Sedláčková, Mgr. Michal Papež 
6/2 Program ZO. 
6/5 Cenu stočného pro rok 2024 ve výši 17,36 Kč bez DPH, 19,44 Kč včetně DPH a termín splatnosti 
stočného pro fyzické osoby je do 31.3.2024 a pro právnické osoby a podnikající fyzické osoby do 14 
dnů po předložení vyúčtování spotřeby vody. 
6/6 Obecně závaznou vyhlášku obce Branky o místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství. 
6/7 Obecně závaznou vyhlášku obce Branky o místním poplatku ze psů. 
6/8 Obecně závaznou vyhlášku obce Branky o místním poplatku za užívání veřejného prostranství. 
6/9 Program kofinancování sociálních a souvisejících služeb v Mikroregionu Valašskomeziříčsko-
Kelečsko pro rok 2024 dle předloženého návrhu. 
6/10 Mimořádný příspěvek na kofinancování sociálních a souvisejících služeb v Mikroregionu 
Valašskomeziříčsko-Kelečsko do rozpočtu Dobrovolného svazku obcí Mikroregion 
Valašskomeziříčsko-Kelečsko na rok 2024 ve výši 155 250 Kč (tj. 150 Kč na 1 obyvatele – 1 035 
obyvatel dle ČSÚ ke dni 1.1.2023). 
II. Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
6/3 Informace ze zasedání RO. 
6/4 Kalkulaci stočného na rok 2024. 

U S N E S E N Í 
7. zasedání Zastupitelstva obce Branky konaného dne 18. 12. 2023 

I. Zastupitelstvo obce schvaluje: 
7/1 Návrhovou komisi: Dáša Bazalková, Mgr. Blanka Palátová 
7/2 Program ZO doplněný o bod: 
12.1) Schválení koupě části parcely č. 496/2 (zahrada) o rozloze 79 m2 
12.2) Schválení směny části parcely č. 1186/2 za část parcely č. 496/2 
7/4 Rozpočet na rok 2024 včetně SF a FRR takto: 
třída 1 - Daňové příjmy: 17.220.000,- Kč         třída 3 – Kapitálové příjmy: 0,- Kč 
třída 2 - Nedaňové příjmy: 2.119.670,- Kč       třída 4 – Přijaté transfery: 960.330,- Kč 
Příjmy celkem: 20.300.000,- Kč 
třída 5 - Běžné výdaje: 19.540.000,- Kč           třída 6 - Kapitálové výdaje: 19.590.000,- Kč 
Výdaje celkem: 39.130.000,- Kč 
Financování: 18.830.000,- Kč 
Závazný ukazatel: Příspěvek pro ZŠ a MŠ Branky ve výši 1.400.000,- Kč z toho 1.340.000,- Kč jako 
neinvestiční a 60.000,- Kč jako investiční a neinvestiční příspěvek pro TJ Sokol Branky, z.s. ve výši 
150.000,- Kč 
7/5 Rozpočtové opatření č. 4/2023 dle přeloženého návrhu. 
7/6 Dodatek č. 2 k Dohodě o provedení práce pro neuvolněnou členku ZO - navýšení odměny na 130,- 
Kč/1 hod. od 1.1.2024 za výzdobu prostor obecního úřadu. 
7/7 Výši měsíčních odměn neuvolněným členům zastupitelstva obce a členům komisí s platností od 
1.1.2024 takto: 
Odměna pro místostarostu: 39.926,- Kč                                    Odměna pro členy rady: 8.662,- Kč 
Odměna pro předsedy výborů a předsedy komisí: 4.437,- Kč 
Odměna pro členy zastupitelstva obce: 2.240,- Kč 
Odměna pro členy komisí: 1.100,- Kč 
7/8 Zřizovací listinu příspěvkové organizace obce Branky s účinností dnem 1.1.2024 (ZŠ a MŠ 
Branky). 
7/9 Pověření rady obce k případné dodatečné úpravě rozpočtu na rok 2023. 
7/10 Revokaci usnesení ZO č. 4/9 ze dne 21.6.2023. 
7/11 Revokaci usnesení ZO č. 4/10 ze dne 21.6.2023. 
7/11 Koupi části parcely č. 496/2 (zahrada) o rozloze 79 m2 za odhadní cenu 15.800,- Kč. 
7/12 Směnu části parcely č. 1186/2 o rozloze 6 m2 za část parcely č. 496/2 o rozloze 6 m2 v odhadní 
ceně 1.200,- Kč. 
II. Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
7/3 Informace ze zasedání RO. 



                  Základní škola 
                            
                             Ani se mi nechce věřit, že uběhly téměř čtyři měsíce od doby, co         

o                                           jsem psala poslední řádky do Zpravodaje. Ve škole čas plyne 
opravdu rychle. Když se ohlédnu za uplynulými měsíci, je za námi hodně práce. Měsíc září byl 
již tradičně ve znamení Besipu a dopravního hřiště. Také ve škole jsme se zaměřili na 
nebezpečné situace na silnici, kde se děti ocitají v roli chodců, cyklistů, spolujezdců nebo 
cestujících ve veřejné dopravě. Společně s panem Ondrou Koňaříkem (FAČR) jsme si 
zasportovali. V Etických dílnách jsme si prožili témata „Jak překonat starosti ve škole“ a „Jak 
se máš?“ 
 Měsíc říjen se nesl ve znamení „Braneckého strašeníčka“. Potemnělá škola                           
se strašidelnými dílnami a 13. komnatou již tradičně přilákaly do školy spoustu fanoušků, 
rodičů, ale také bývalých žáků. Máme velkou radost, když se naši žáci do naší školy vrací a 
pomáhají nám s různými aktivitami pro děti. Je to pro nás signál, že věci děláme správně. Na 
začátku října jsme zahájili školičku bruslení na zimním stadionu ve Valašském Meziříčí, která 
trvala až do 12. prosince. Ze ZŠ se přihlásilo 19 dětí. 

         V listopadu proběhly první tripartity. Schůzky, kterých se účastnili rodiče, děti i učitelé. 
Druhý a třetí ročník se zúčastnil programu „Majka na motorce“, který připravila městská 
knihovna ve Valašském Meziříčí. Čtení a čtenářské gramotnosti se v naší škole věnujeme již 
mnoho let. Zaměřujeme se na čtení s významnými osobnostmi, pravidelné čtení s rodiči i na 
další čtenářské aktivity. V zážitkovém stanu se žáci seznámili s vesmírem v trochu jiné podobě, 
než mají v učebnici. Viděli a také si prakticky vyzkoušeli, jak funguje vesmír, jak se pohybuje 
Země a Měsíc. Připomněli si sluneční soustavu, kosmonauty a zvířata, která se dostala až do 
vesmíru. Na závěr děti dostaly planety do rukou a společně si pohyb ve vesmíru také 
vyzkoušely. Pro naše babičky a dědečky jsme připravili program s tancem a zpěvem lidových 
písní.  



 První adventní neděli jsme společně s mateřskou školkou zazpívali koledy a rozsvítili 
vánoční strom na obci. Vánočně jsme se naladili také ve škole. Vyzdobili jsme chodby, okna 
školy i třídy vánočními stromečky. Upekli jsme perníčky a začali se připravovat na vánoční 
besídku s rodiči.  

 

V prosinci nás navštívil Mikuláš s andělem a čertem a donesl dětem dárky. V pondělí 
11. prosince jsme vlakem odcestovali do Vsetína, kde jsme se zúčastnili exkurze ve výrobním 
družstvu IRISA. Dozvěděli jsme se spoustu zajímavostí o výrobě baněk, prohlédli jsme si 
provoz družstva a viděli na vlastní oči, jak se baňky foukají a malují. Navštívili jsme také 
obchůdek s baňkami a nějaké skvosty si dovezli domů. Vánoce patří rodinám a dětem. Proto 
jsme letos uskutečnili vánoční besídku pro rodiče a širokou veřejnost společně s mateřskou 
školou, tentokráte v restauraci U Staňků, s kapelou Navalentym. Děkuji všem rodičům a 
přátelům školy, kteří přišli podpořit děti při vánočním vystoupení. Děkuji také učitelům, 
vychovatelkám a asistentkám za pomoc a přípravu dětí a žáků na vánoční besídku. 

Nacházíme se ve druhé polovině Adventu. Zlatá neděle letos vychází na Štědrý večer a 
my zapálíme čtvrtou adventní svíčku lásky. Přeji Vám i Vašim blízkým šťastné a veselé prožití 
vánočních svátků, pevné zdraví, hromadu lásky a plno úspěchů.  

Ať spokojenost, štěstí a láska Vás provází po celý rok 2024.  
                    Za pedagogický sbor Mgr. Lenka Kajabová 

-------------------------------------------------------------
V přízemí obecního úřadu probíhá sběr starých a nepoužívaných brýlí. 
Pokud nějaké doma máte, můžete je vhodit do připravené krabice.        

------------------------------------------------------------- 



Mateřská škola 
       Čeká nás poslední měsíc kalendářního roku, který se v naší školičce nese 

v atmosféře příprav a těšení na Vánoce. V dnešní uspěchané době nechceme zapomínat 
na tradice a zvyky, které se váží k tajemnému předvánočnímu období.  

Toto období jsme zahájili výrobou adventního věnečku. V každé třídě děti 
pomáhaly s výrobou a zdobením věnečku. U věnečků si s dětmi povídáme o vánočních 
přáních a počítáme dny, které zbývají do Vánoc. 

V neděli 3. 12. 2023 jsme se s dětmi a jejich výrobky zapojili do Vánočního 
jarmarku. Touto cestou bychom chtěli poděkovat všem, kteří si zakoupili nějakou 
drobnost pro radost. V tento den jsme se v podvečer sešli před obecním úřadem, 
abychom společně rozsvítili vánoční stromeček, který nyní zdobí naši vesnici.  
 Ve středu 6. 12. děti ve školce navštívil Mikuláš se svou družinou a nadílkou. 
Děti přednesly básničky, písničky a odměnou pro ně byl malý dáreček od andílka. Na 
malá zlobidla se přišel podívat i čertík.  
 

 
 
Těšení na Vánoce si dětmi zpříjemňujeme písničkami, zpíváním a posloucháním koled 
a pohádkových příběhů. 
       V sobotu 9. 12. jsme společně s dětmi přivítali nové občánky do obce Branky.  
V nadcházejících dnech si budeme s dětmi nadále připomínat tradice, které se pojí 
k tomuto kouzelnému a tajemnému času – rozkrojíme jablíčko, budeme pouštět lodičky, 
házet pantoflem. Také budeme péct a zdobit perníčky, vyrábíme přáníčka a drobné 
dárečky pro potěšení svých blízkých.  



 Společné tradiční předvánoční posezení s rodiči (besídka) se letos uskuteční ve 
čtvrtek 14. 12. v restauraci U Staňků ve spolupráci se ZŠ. Srdečně zveme rodiče i 
prarodiče. 
 

 
 
Ve čtvrtek 21. prosince budeme společně s dětmi netrpělivě očekávat příchod Ježíška 
do MŠ. U stromečku si zazpíváme koledy a rozbalíme dárečky, které zůstanou ve školce. 
Tento den na děti bude čekat i Štědrovečerní oběd a celý den se bude nést v duchu 
opravdových Vánoc. 
  V pátek 22. prosince se v tomto roce setkáme v MŠ naposledy. Pak už přijdou 
ty očekávané Vánoce, které jsou pro děti největším svátkem. 
  

Chtěla bych poděkovat všem rodičům a příznivcům školky za podporu a skvělou 
spolupráci při společných akcích. 
 
        

Za kolektiv MŠ Mgr. Petra Hermanová  
 

 

Spokojené Vánoce, hodně štěstí, zdraví, pěkných dnů, úsměvů na tváři 
a splněných přání v roce 2024 

Vám přeje celý kolektiv Mateřské školy Branky. 
 
 

 



Spolek pro obnovu zámeckého parku 
     
        Blíží se konec roku 2023 a s ním spojené hodnocení naší činnosti za 
uplynulé období a plánování akcí s ekologickou tématikou na rok 
následující.  
 

5.10.2023 proběhla tradiční akce „Ukliďme Česko“. Podzimního úklidu obce se tentokrát 
zúčastnilo asi dvacet dobrovolníků. 

V týdnu od 7.10. do 14.10.2023 se konal 9. ročník „Výstavy na stromech“, letos zaměřený 
na práci v energetickém průmyslu. Výstavu bylo možné si prohlédnout v zámeckém parku. 

2.11.2023 se uskutečnila výroční schůze v restauraci U Staňků, kde jsme zhodnotili uplynulý 
rok, přichystali plán na další období a přivítali další nové členy spolku. 

V současné době je naší prioritou realizace projektu „RYBNÍK KAČERA POLÁKA“, jehož 
cílem je posílení prevence v oblasti ekologie. V rámci projektu se v roce 2023 uskutečnily dvě 
akce, na jaře plánujeme ještě závěrečnou akci.   Ta bude zaměřena na pozorování, zkoumání  a 
ochranu ekosystému rybníka. Projekt je spolufinancován Zlínským krajem. 
 
Již nyní vyhlašujeme pro děti další ročník oblíbené výtvarné soutěže „Pták roku 2024“. 
Úkolem účastníků bude zjistit a nakreslit/namalovat ptáčka, kterého ornitologové z ČSO zvolili 
ptákem roku 2024. Milovníci přírody se mohou také zapojit do „Ptačí hodinky“ – zimního 
sčítání ptáků na krmítku 5.-7.1.2024 (ptacihodinka.birdlife.cz). 

Závěrem bych Vám chtěla moc poděkovat za celoroční spolupráci a přízeň, popřát všem 
příjemné prožití vánočních svátků a do nového roku 2024 hlavně hodně zdraví, štěstí a 
spokojenosti.  

                                                                        za Spolek pro obnovu zámeckého parku Blanka Palátová 

   

                                                                                     

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



                               TJ Sokol Branky 
                                         Vážení sportovní přátelé a fandové sportu v naší obci. Dovolte mi        
                             na konci roku zhodnotit naši činnost a sportovní výsledky.                                   
                             Chtěl bych touto cestou poděkovat našim bývalým fotbalistům a      
                            funkcionářům Davidu Hadašovi, Petru Chocholatému, Michalu Kováčovi,  
                            Pavlu Gardianovi, Danieli Cahlíkovi, Ing. Jiřímu Havranovi z Polic, kteří již 
pátým rokem obnovují činnost mládežnického fotbalu a hrají soutěže. Je, a bude to cesta 
náročná, ale z mého pohledu velice záslužná, která vyžaduje hodně obětí v podobě volného 
času a zároveň podporu všech rodičů dětí. Velké uznání a poděkování patří taky všem, kteří 
zajistili ve svém okolí od firem sponzorské finanční dary na činnost našich žáků.  
    Musíme si uvědomit, že je a bude to nelehké i při naši činnosti Sokolu v době krize 
energetické, války na Ukrajině a inflace. Je potřeba, aby si všichni uvědomili, že je potřeba 
šetřit s vodou, elektřinou, pomůckami na tréninky, šetření trávníku, nového tréninkového 
prostoru, který nás v poslední době stál nemalé finanční toky a úsilí.  
    Co se týče samotných výsledků, je třeba poděkovat za dobré výsledky mužů, i když první 
zápasy byly pro některé fanoušky infarktové, ale to patří taky k fotbalu, např. výsledky naší 
reprezentace.  Žáci jsou ve vyšší kategorii a výsledky jsou stále dobré. Do přípravky se postupně 
zapojují i další malí fotbalisté.  
  Nosnou akcí na fotbalovém hřišti bylo „Ukončení léta“, která měla velký ohlas.  Akce byla 
provedena na vysoké úrovni. Touto cestou chci všem organizátorům poděkovat za aktivní 
přístup. Společně s obcí jsme se podíleli i na rozsvícení vánočního stromku. 
Na obou akcích se podíleli také manželé Bližňákovi, výrobou drobných dárků manželé Roman 
a Petra Ševčíkovi. 
     Zastupitelům obce Branky patří díky za schválené finanční prostředky, bez kterých by TJ 
Sokol Branky fungoval velice těžko. Musíme všichni pochopit, že obec, potažmo zastupitelé, 
kteří nám finance schválí, to tak nemusí činit, neboť nejsme tu sami a jsou další spolky, které 
dostávají méně. Máme školu, školku, hřbitov a pod. a toto je všechno v gesci obce a o to se 
obec musí starat, financovat. Někteří tvrdí, že obec by měla dát více. Já za svou osobu tvrdím, 
že obec nám vzhledem ke svému rozpočtu poskytuje nemalé prostředky, za které bych chtěl 
ještě jednou poděkovat celému zastupitelstvu obce, protože v minulosti to nebylo 
samozřejmostí. Další pomoc plyne při úklidu, dotažení cesty ke kabinám, i toto není nemalá 
pomoc našemu spolku a budou to využívat další generace. Členové našeho spolku musí být 
aktivnější, shánět sponzory, zúčastnit se brigád, kde si můžeme nějaké peníze vydělat a ne 
jenom natahovat ruku k obci. Prostředky, které nám obec poskytla,  byly použity zejména pro 
rekultivaci hřiště, kde vznikl nový tréninkový prostor, abychom šetřili hlavní hřiště, dále na 
samotný chod fotbalového oddílu, na akce Ukončení léta a šachového Štěpánského turnaje.       
      Dále chci poděkovat zaměstnancům obecního úřadu a krajskému úřadu pod vedením Ing. 
Dudy a jeho týmu Ing. Fenykové,  Bednaříkové a Křiklavové za pomoc při podání dotací pro 
naše žáky a na uskutečnění tradičního, již 49. ročníku Štěpánského turnaje v bleskovém šachu. 
V roce 2023 jsme obdrželi dotace ze státního rozpočtu prostřednictvím Národní sportovní 
agentury v rámci programu Můj klub 2023 na podporu naší fotbalové mládeže. Z dotací bylo 
hrazeno startovné na turnajích, pronájmy tělocvičny, byly pořízeny fotbalové pomůcky – 
fotbalové míče, tréninkové vybavení, oblečení a drobné občerstvení na zápasech a 
soustředěních.                                                                                                                                                                                                                                        
     Nemalé poděkování patří firmě Kartonáž, Ing. Jaroslavu a Ondrovi Markovi, Luboši 
Chromčákovi, Laďovi Kristkovi,  a dále všem, kteří nás finančně a materiálně podpořili při 
pořádaní akcí.  
        A závěrem patří zvláštní uznání celému Fans klubu, který nám závidí nejeden fotbalový 
klub v okresu. 
       Nemalé poděkování patří i Miloši Hadašovi za pravidelnou údržbu hřiště. 
                              
                                                                                             za TJ Sokol Branky Anton Pastorek 



    
 

Pozvánka na fotbal 
Zveme všechny fotbalisty a fanoušky na krátké posezení a fotbálek dne 26. 12. 2023 

v 10.00 hodin na hřišti, hrát se bude jenom, když to terén umožní. 
 

Pozvánka na 49. ročník šachového turnaj 
Zveme Vás na tradiční Štěpánský turnaj v bleskovém šachu 26. 12. 2023 v 9.00 hodin            

u Staňků. 
 



SDH Branky 
       Podzimní měsíce probíhaly v poklidném duchu, kdy náš 
sbor nemusel zasahovat u žádného požáru ani jiné mimořádné 
události. Nový dopravní automobil úspěšně prošel STK a 
absolvoval garanční prohlídku. 
28. září proběhla brigáda ve zbrojnici. Vymalovali jsme záchod 
a umývárnu. Nad garážovými vraty jsme nainstalovali konzolu    
s LED svítidlem pro osvětlení prostoru před vraty a signalizační 

maják s anténou, který byl poté připojen do ovládacího panelu vrat. Dále na konzolu 
přibyla kamera se záznamem, která monitoruje prostor před zbrojnicí a kontejner na 
elektroodpad. 
7. října proběhl sběr vysloužilých elektrospotřebičů, souběžně s velkoobjemovým 
odpadem. 
28. října jsme nechyběli na lampiónovém průvodu při příležitosti oslav výročí vzniku 
samostatného Československa, který byl završen ohňostrojem. 
17. listopadu se naše delegace zúčastnila v Loučce žehnání zásahového vozidla 
CFMOTO Gladiator UTV1000. Jedná se o pracovní čtyřkolku, jejíž primární určení je 
pro zásah v Hostýnských vrších, např. při pátrání po nezvěstných osobách, nebo 
transport zraněných ze špatně dostupných lokalit. 

25. listopadu se 
okolo zbrojnice 
linula vůně uzených 
dobrot na akci Uzení                
v hasičárně. 
V průběhu prosince 
a ledna se zúčastní 
delegace našeho 
sboru výročních 
valných hromad                       
v okolních sborech. 
12. ledna 2024 se 
bude konat Výroční 
valná hromada, 
kde budou mít 
členové možnost 
zaplatit členské 

příspěvky na rok 2024 i nedoplatky za léta minulá. 
V zimních měsících máme v plánu uspořádat dvě promítání pro děti. 
Závěrem přejeme všem klidné prožití Vánočních svátků, bohatého Ježíška a vše nejlepší 
do nového roku. 
                                                                                                        za SDH Branky Jan Petružela 

 

 

 



Kultura 
Rozsvěcení vánočního stromu, jarmárek      
       Rozsvícení vánočního stromu je krásným okamžikem, který značí začátek vánočních 
svátků. Je to období radosti a společenských událostí. Kulturní komise ve spolupráci   s ČSŽ 
připravili Vánoční jarmárek  s prodejem různého vánočního zboží, pro děti vánoční dílničku a 
bohaté občerstvení. První adventní neděli 3.12. jsme se sešli u Obecního úřadu, abychom 
slavnostně rozsvítili vánoční stromeček. Před samotným rozsvícením pan starosta František 
Svoboda pronesl několik slov a popřál všem občanům krásné vánoční svátky. Stromek se 
rozzářil po 17.hodině a jeho rozsvícení bylo odpočítáno panem starostou obce spolu s ostatními. 
Děti ZŠ a MŠ se předvedly doprovodným programem. Ani tím ještě společný večer nekončil, 
protože se od kostela vynořil Mikuláš s Andělem a čertovským doprovodem, kteří zamířili          
k obecnímu úřadu, aby hodným dětem nadělili nadílku. 
      Za kulturní komisi děkuji sponzorům a všem kdo se podíleli na přípravách kulturních akcí. 
      Na závěr bych Vám chtěla popřát krásné a pohodové prožití vánočních svátků a do nového 
roku 2024 hodně zdraví, štěstí a pohody. 
                                                                                     za kulturní komisi Věra Slámová 
        
Český svaz žen 
     Během uplynulého čtvrtletí zorganizovaly členky ČSŽ tradiční sbírku použitého šatstva, 
lůžkovin a domácích potřeb pro Diakonii Broumov, tato akce se setkává s Vaší velkou podporou 
a my Vám za ní děkujeme. Následné třídění vybraných věcí dává práci převážně 
hendikepovaným lidem a je vždycky lepší, když tyto věci ještě poslouží než aby skončily 
v odpadu.  
   Druhou akcí byla naše pomoc při organizaci Vánočního jarmárku, kde jsme se postaraly 
především o občerstvení návštěvníků. Za příznivé ceny si mohli lidé posedět u chlebíčku, 
zákusku i dobré kávy. 

 
Sbor pro občanské záležitosti            
       Kromě obvyklých návštěv u 
našich jubilantů Sbor během 
podzimních měsíců zorganizoval 
v sále bývalého kina Setkání dříve 
narozených, kterého se zúčastnilo 
přes padesát seniorů. O bohatý 
program se postaraly děti ze základní 
a mateřské školy, sourozenci 
Záslavovi a dvojice LP Sonet, která 
se starala o hudební složku společné 
zábavy. Zapomenout nemůžeme ani 
na žonglérské vystoupení Karla 
Fokose, který mezi nás po čase také 
zavítal. Po celou dobu panovala 

družná atmosféra, nechybělo vínečko ani frgály. 
         Během druhé prosincové soboty Sbor ve spolupráci s Obecním úřadem připravil pro 
rodiče nově narozených dětí letošní druhé Vítání občánků. Mezi branecké občany 
„oficiálně“ přibylo pět nejmladších – Vojta Gábor, Nicolas Oliver Herman, Jiří Bedřich Šťastný, 
Isabell Sitarčík a Josef Čablík. Všem přejeme hodně zdraví a šťastné dětství. 
                                                                                                           Dáša Bazalková 
 
 
 



 
 Myslivecký spolek Branky – Poličná 

      Letošní prodloužené podzimní období s krásným počasím je definitivně za námi a 
začíná opravdová zima. Dokonce jsme se dočkali první sněhové nadílky. V našich 
krmných zařízeních jsme zahájili zimní přikrmování a s prvním ochlazením a sněhovou 
pokrývkou je o předkládané krmivo opravdu zájem. Do krmelců jsme umístili a 
pravidelně doplňujeme kaštany, žaludy, oves, kvalitní seno i letninu. Nezapomínáme 
ani na zvěř drobnou a ptáky. Krmiva máme nachystáno dostatek a až průběh zimy ukáže, 
jak bude zimní přikrmování náročné. Chtěl bych zde také poděkovat všem místním 
dětem, které se podílely na sběru kaštanů a žaludů pro lesní zvěř a všem ostatním, kteří 
se pravidelně vydávají k našim krmným zařízením a v průběhu zimy nám 
s přikrmováním pomáhají. 

    Aktuálně ještě dokončujeme podzimní loveckou sezónu a naplánované společné hony 
na zvěř drobnou (zajíce a bažanty). Výsledky tohoto odlovu jsou v letošním roce spíše 
podprůměrné, což je dlouhodobý a celostátní problém, na kterém se podílí intenzivní 
predační tlak velkých šelem, dravců a nešetrné, neekologické zemědělské hospodaření 
na rozsáhlých komplexech polí. Průběh odlovu zvěře spárkaté je v letošním roce 
optimální a určitě bude plán odlovu splněn.  

V měsíci lednu plánujeme výroční členskou schůzi našeho mysliveckého spolku a až se 
zima umoudří i pravidelné jarní sčítání zvěře v naší honitbě. 

Na závěr bych Vám chtěl popřát krásné a pohodové prožití vánočních svátků a do 
nového roku 2024 hodně zdraví, štěstí a pohody. 

Papež Michal – myslivecký hospodář  

                                                                                         

Pytlový sběr plastů se uskuteční v pátek 29. ledna. 



Farnost Branky 
   Milí občané, 
jednou po mši mě zastavil jeden farník a říká: „Otče, to jste řekl špatně.“ „A co?“ „No, že v 
kostele mají zpívat všichni lidé.“ „A proč je to špatně?“ „No, ne všichni umí zpívat. Ať zpívají 
jenom ti, co to umí.“ „Podívejte, co jsem řekl, platí a stojím si za tím: přeji si, aby v kostele 
zpívali všichni. Dobrá, když někdo neumí zpívat, ať zpívá víc potichu – ale ať zpívá.“  A on: 
„Ale mně to pílí uši!“ „Tak máte 3 možnosti: přesednout si jinam, jít do jiného kostela nebo to 
vše obětovat za hříchy své a svých drahých (nebo za toho, kdo špatně zpívá ).“ 
… nevěřili byste, jaký to byl pro toho člověka problém: přijmout to, že mám prostě jiný názor, 
než má on. A když jsme se v tom rozhovoru točili pořád dokola, tak mu nakonec říkám: 
„Podívejte, já respektuji váš názor, že chcete, aby zpívali jenom ti, co umí zpívat a vy 
respektujte ten můj, že chci, aby zpívali všichni (i ti, co to moc neumí).“ A on na to důrazně: 
„Tak to tedy NEBUDU respektovat!“… Tak to neměl říkat. Hned jsem se rozloučil, otočil a šel 
pryč. Protože nemá smysl s někým mluvit, když váš názor nerespektuje. To nikam nevede… 
Respektovat jiný názor, i když je opačný nebo prostě jiný, než ten náš – vždyť to je základ 
komunikace! První věc, která když není, nemá smysl o něčem se bavit… Pak si na křesťany 
jenom hrajeme. Nechováme se lidsky – natož křesťansky. RESPEKTOVAT NÁZOR 
DRUHÉHO – AŤ JE JAKÝKOLI – to je lidské, uctivé – je to základní kámen jakéhokoli 
vztahu… Mluvím s různými lidmi: věřícími, nevěřícími, mladými, starými, ale kdo 
nerespektuje názor druhého, ještě to i výslovně zdůrazní? Otáčím se na patě a přestávám s ním 
jednat – protože to nemá smysl.  
Prosím, mějme úctu a respekt k názorům druhých, byť by byly úplně jiné, než ty naše. Děkuji 
všem, kdo se o to alespoň snažíte…  
 
Přeji Vám pěkný advent, pokoj a radost z příchodu Božího Syna na tuto zem a krásné prožití 
požehnaného času, který nám Bůh připravil.                                                         
                                                                                                                                        o. Jan 
            
VÁNOČNÍ ZPOVÍDÁNÍ:  ČT 21.12. 16:30  POLICE 
      17:00  BRANKY 
 
VÁNOČNÍ MŠE:   NE 24.12.  20:30  PŮLNOČNÍ 
    PO 25.12.  10:00  NAROZENÍ PÁNĚ 
    ÚT 26.12.  10:00  SV. ŠTĚPÁN 
    SO 30.12.  15:00  SILVESTR ( MŠE V POLICÍCH) 
    NE 31.12.  10:00  SVATÉ RODINY 
PO 01.01.  10:00  NOVÝ ROK 
                                                                               
Ve spolupráci s Obcí Branky a za finanční pomoci společnosti  Kartonáž Švidrnoch si Vás 
dovoluji pozvat na Tříkrálový koncert, který se bude konat v sobotu 6. ledna 2024 v 16:00            
v našem kostele. Vystoupí dechová hudba MIKLOVCI ze Zlína a Schola se sborem sv. Cecilie 
z Branek. O teplo v kostele se postaráme my, stejně jako o Vaše chuťové buňky po skončení 
koncertu. Nabízíme svařák, dětský punč a zvěřinový guláš i do vlastních nádob. Přijďte se 
pobavit s přáteli a popřát známým vše nejlepší do nového roku 2024. Vstupenky v předprodeji 
možno zakoupit na Obecním úřadě v Brankách i Policích a v sakristii našeho kostela po nedělní 
mši. Výtěžek ze vstupného i občerstvení bude použit na opravu fasády naší fary. Těšíme se na 
Vás!  
K svátkům Vám ze srdce přeji hodně radosti, zdraví, síly a Boží ochrany. 
                                                                                                                 o. Jan  



Motorsport 
Memoriál Libora Podmola 
Na státní svátek 28.10. vyšel sobotní termín pořádání 24. ročníku Memoriálu Libora Podmola, 
který nabídl divákům mimořádně atraktivní podívanou s technickými i rozbahněnými 
pasážemi. Jezdci startovali v kategoriích Profi, Hobby, Veterán (nad 40 let), Veterán (nad 50 
let) a Junior (do 19 let). Mezi účastníky byli i jezdci z Valašska a mezi nimi zazářili domácí 
jezdci. První místo v kategorii Open vybojoval ve dvojici s Markem Borákem branecký 
reprezentant Tomáš Pala, v juniorské kategorii dosáhl stejného úspěchu jeho bratr Miroslav ve 
dvojici s Milanem Barošem.     
 

 



 

Platby poplatků v roce 2024 
Poplatky je možné platit v hotovosti na ObÚ v Brankách nebo na účet                   

č. 4622851/0100, poplatky převodem plaťte od 1.1. 2024 
Komunální odpad: 550,-Kč na osobu, var. symbol 13450 a číslo popisné, splatnost do 31.5. 2024 

Poplatek za každého psa: 150,-Kč, var. symbol 13410 a číslo popisné, splatnost do 31.3. 2024  

Stočné: 700,-Kč na osobu, var. symbol 23210 a číslo popisné, splatnost do 31.3. 2024 

Pozvánka 

na valnou hromadu členů HS Branky - Poličná - Juřinka, která se uskuteční v pátek 
26.1.2024 v sále restaurace U Slunce v Poličné. Začátek je stanoven na 17,00 hodin. 

Program 
1. Zahájení                                                                         6. Použití finančních. prostředků z nájmu honitby  
2. Stanovení zapisovatele                                               7. Zpráva mysliveckého hospodáře MS   
3. Kontrola usnesení z minulé VH HS B-P-J                  8. Diskuse 
4. Zpráva o hospodaření a činnosti HS za rok 2023    9. Usnesení z Valné hromady 
5. Návrh úpravy stanov HS                                            10. Závěr 
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